



**GLOBAL**  
**RISK**  
I N S T I T U T E

Le français suit

Call for Abstracts

(to lead to articles to be published in a special issue of  
*Canadian Public Policy/Analyse de politiques*)

*Canadian Public Policy/Analyse de politiques* seeks abstracts for papers for one and possibly two special issues to be sponsored by the Global Risk Institute. The topic is “Sustainable Finance and Climate Change” and would include such themes as (i) sustainability strategy; (ii) regulation and reporting; (iii) data and decarbonization pathway; and (iv) asset allocation, and underwriting practices to support transition. Research in each of these areas should be designed to provide actionable insights to financial institution practitioners, at the management, executive and board level. The focus should either be Canada alone or Canada as part of a comparative analysis along with other countries.

The below examples are provided for demonstration purposes and are not intended to limit the range of prospective research topics that could fall within each of the four above noted themes.

An example of the first theme could include research on best practices related to embedding equitable transition considerations into financial institution’s business strategy and risk management practices.

An example of the second theme could include a detailed study of the difference between Canadian versus global reporting regulations and standards, differences in progress made across jurisdictions relative to progress made in Canada, and the implications these international differences could have on Canadian financial institutions (ie. due to investor expectations, supply chain and scope 3 financed emissions, capital flows, etc).

An example of the third theme could include a detailed analysis of credible data sources available to feed modeling and scenario analysis of financial institutions, along with the identification of data gaps and potential solutions.

An example of the fourth theme could include a study of the current and prospective levels of asymmetry and moral hazard stemming from physical climate risk between buyers and sellers.

Abstracts should be no more than 300 words in length and should include the research question, methods, data sources, and preliminary findings, if available, as well as the author's contact information. A draft paper may be included but is not a substitute for the abstract.

**Deadlines and deliverables**

Deadline	Deliverable
June 30, 2024	Call for abstracts
September 15, 2024	Abstract deadline (Early abstracts welcomed)
October 15, 2024	Adjudication announcement
October 31, 2024	Authors meeting with Guest Editor, CPP and GRI
March 20, 2025	Paper deadline
June 30, 2025	Final paper submission (after peer review)
October 15, 2025	A 3-page summary of results <b>and</b> working paper or pre-print of a journal article
October 31, 2025	Issue release

*Canadian Public Policy/Analyse de politiques* and the Global Risk Institute thank Professor Olaf Weber of the University of Waterloo for agreeing to be Guest Editor of these issues. Questions should be sent to the Editor of *Canadian Public Policy/Analyse de politiques*, Mike Veall of McMaster University, [veall@mcmaster.ca](mailto:veall@mcmaster.ca). Submissions should be sent to [cpp.adp.olderpop@gmail.com](mailto:cpp.adp.olderpop@gmail.com). (TBD)

*Canadian Public*  
*Analyse de*  
**POLICY  
POLITIQUE**



**GLOBAL  
RISK**  
I N S T I T U T E

Appel à résumés

(devant mener à des articles publiés dans un numéro spécial de  
*Canadian Public Policy/Analyse de politiques*)

*Canadian Public Policy/Analyse de politiques* recherche des résumés d'articles pour un et possiblement deux numéros spéciaux qui seront sponsorisés par le Global Risk Institute. Le sujet est "Finance durable et changement climatique" et comprendrait des thèmes tels que (i) la stratégie de durabilité ; (ii) la réglementation et les rapports ; (iii) les données et la voie de la décarbonation ; et (iv) l'allocation d'actifs et les pratiques de souscription pour soutenir la transition. La recherche dans chacun de ces domaines devrait être conçue pour fournir des informations exploitables aux praticiens des institutions financières, au niveau de la direction, de la direction et du conseil d'administration. L'accent devrait être mis soit sur le Canada seul, soit sur le Canada dans le cadre d'une analyse comparative avec d'autres pays.

Les exemples ci-dessous sont fournis à des fins de démonstration et ne visent pas à limiter la gamme de sujets de recherche prospectifs qui pourraient relever de chacun des quatre thèmes mentionnés ci-dessus.

Un exemple du premier thème pourrait inclure la recherche sur les meilleures pratiques liées à l'intégration de considérations de transition équitable dans la stratégie commerciale et les pratiques de gestion des risques des institutions financières.

Un exemple du deuxième thème pourrait inclure une étude détaillée de la différence entre les réglementations et normes canadiennes et mondiales en matière de rapport, les différences dans les progrès réalisés entre les juridictions par rapport aux progrès réalisés au Canada, et les implications que ces différences internationales pourraient avoir sur les institutions financières canadiennes (c.-à-d. (en raison des attentes des investisseurs, de la chaîne d'approvisionnement et des émissions financées par le scope 3, des flux de capitaux, etc.).

Un exemple du troisième thème pourrait inclure une analyse détaillée des sources de données crédibles disponibles pour alimenter la modélisation et l'analyse de scénarios des institutions financières, ainsi que l'identification des lacunes dans les données et des solutions potentielles.

Un exemple du quatrième thème pourrait inclure une étude des niveaux actuels et futurs d'asymétrie et d'aléa moral découlant du risque climatique physique entre acheteurs et vendeurs.

Les résumés ne doivent pas dépasser 300 mots et doivent inclure la question de recherche, les méthodes, les sources de données et les résultats préliminaires, le cas échéant, ainsi que les coordonnées de l'auteur. Un brouillon de document peut être inclus mais ne remplace pas le résumé.

### Délais et livrables

Date limite	Livable
2024-06-30	Appel à résumés
2024-09-15	Date limite pour les résumés (Les premiers résumés sont les bienvenus)
2024-10-15	Annonce de sélection
2024-10-31	Rencontre des auteurs avec le rédacteur invité, CPP et GRI
2025-03-20	date limite du papier
2025-06-30	Soumission du rapport final (après examen par les pairs)
2025-10-15	Un résumé de 3 pages des résultats et document de travail ou pré-impression d'un article de revue
2025-10-31	Date de sortie

*Canadian Public Policy/Analyse de politiques* et le Global Risk Institute remercient le professeur Olaf Weber de l'Université de Waterloo d'avoir accepté d'être le rédacteur invité de ces numéros. Les questions doivent être envoyées au rédacteur en chef de *Canadian Public Policy/Analyse de politiques*. Mike Veall de l'Université McMaster, [veall@mcmaster.ca](mailto:veall@mcmaster.ca). Les soumissions doivent être envoyées à [cpp.adp.olderpop@gmail.com](mailto:cpp.adp.olderpop@gmail.com) (TBD).